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INTERJÚ 
Takács Zoltán az elmúlt 
évtizedekben meghatáro-
zó szerepet töltött be a 
csokoládégyár irányításá-
ban. Több mint 30 év alatt 
beruházási osztályvezető-
ként, főmérnökként és 
igazgatóként is dolgozott. 
A vele készített interjú a 
10-11. oldalon olvasható.

Szerencsen is megrendezésre került a figyelemfelhívó séta,  
ami a mellrák korai felismerésének életmentő fontosságára irányítja 

a figyelmet. Cikkünk a 4. oldalon olvasható.

HEGYI FUTÁS 
Fantasztikus eredményt 
ért el Tóth Alex, a Sze-
rencs VSE Női Kézilabda 
Szakosztály utánpótlás 
edzője a „Julian Alps Trail” 
elnevezésű hegyi futás  
60 kilométeres távján. 
Cikkünk a 15. oldalon ol-
vasható.



A kezdeményezés arra irányul, hogy a fogyatékossággal élő gyermekek ép 
társaikkal közösen tölthessék el az időt, az együtt játszás élményén keresztül 
váljanak elfogadó, nyitott felnőttekké. A mozgáskorlátozott gyerekek szá-

mára kifejlesztett játékok és eszközök hozzájárulnak az izmok és a koordi-
nációs képességek fejlődéséhez. 
A projekt megvalósításának a helyszínéül az Ondi úti játszótérnek a város-
központhoz közelebb eső harmadát jelölte ki a képviselő-testület, ami meg-
felel az előírt feltételeknek (megközelíthetőség, akadálymentesítés, közmű-
vesítés stb.). A terület Ond felé eső részén a meglévő játszótér továbbra is 
megmarad, a középen lévő régi aszfaltos pálya terveink szerint későbbi fej-
lesztés helyszínéül szolgál. A program keretében a játszótér építésével kap-
csolatos költségeket a Szerencsejáték Zrt. biztosítja. Az önkormányzatunk 
vállalata a megépített játszótér körül kerítés építését, a közterülettől a bejá-
ratig akadálymentes szilárd burkolatú bejáró és parkoló kialakítását, ivókút 
létesítését, majd a megvalósítást követően az üzemeltetést és a fenntartást. 
Tudom, hogy Szerencsen több régebben épült játszótér is van, amelyek már 
nem felelnek meg a követelményeknek. Ezeknek a fenntartását a jövőben 
áttekintjük, hiszen az elmúlt években különböző pályázatok keretében több 
új létesítmény épült Ondon, a Rákóczi-vár kertjében, a Magyar utca melletti 
szabadidő parkban és az Erzsébet téren. Bízom abban, hogy a Szerencsen a 
mozgáskorlátozottaknak épített játszótér előnyei messze túlmutatnak a köz-
vetlen használaton, és hozzájárulnak egy egészségesebb, befogadóbb és fej-
lettebb helyi társadalom kialakításához. 

Nyiri Tibor Szerencs polgármestere
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Szerencs Város Önkormányzata legutóbbi, szeptember 
18-ai rendkívüli ülésén döntött a Szerencsejáték Zrt. 
megkeresésére „A játék összeköt” elnevezésű befogadó 
játszótér programban történő részvételről.

A 100 éves Szaniszló Barnánét köszöntötték augusztus 
29-én a szerencsi Pepita Macska Vintage étteremben.

Szabó Lászlónét 90. születésnapja alkalmából Nyiri Tibor 
köszöntötte szeptember 11-én szerencsi otthonában.

A JÁTÉK ÖSSZEKÖT
Jolika néni szerettei körében ünnepelt.

ISTEN ÉLTESSE JOLIKA NÉNIT! BOLDOG SZÜLETÉSNAPOT 
ERZSIKE NÉNI!

A jeles évforduló alkalmából Nyiri Tibor polgármester a város ajándékai 
mellett átadta Orbán Viktor miniszterelnök köszöntőlevelét is. A beszél-
getések alatt megtudtuk, hogy Jolika néni 1923-ban Prügyön született 
és szinte egész életében a helyi termelőszövetkezetben dolgozott. Kez-
detben a földeken, majd később egy varrodában kapott munkát. Két 
gyermeke született és egy nevelt lánya van. Jolika nénit a családja ápolja 
otthonában. Kedveli a beszélgetős műsorokat és a régi magyar nótákat. 
Mivel az egyik kedvenc előadóművésze Újvári Marika, a család és a ro-
konok felkérték a művészt, hogy lépjen fel az ünnepelt születésnapján, 
amire az énekes örömmel mondott igent. Nagy volt a boldogság Jolika 
néni részéről, hiszen egyáltalán nem számított ilyen meglepetésre. Isten 
éltesse Jolika nénit és további jó egészséget kívánunk neki!

A polgármester a jeles évforduló alkalmából a város ajándékai mellett, 
átadta Orbán Viktor miniszterelnök köszöntőlevelét is. Erzsike néni 1933-
ban született Taktaharkányban, összesen heten voltak testvérek. Szinte 
egész életében a Szerencsi Csokoládégyárban dolgozott a drazsé és ostya 
osztályon. Elmondása szerint, volt olyan időszak, amikor 1000-nél is több 
munkás serénykedett a gyárban, mégis egy nagy családként tekintettek 
egymásra. Erzsike néni jó egészségügyi és szellemi frissességnek örvend, 
szerettei gondoskodnak róla a saját otthonában. Házasságából egy gyer-
mek született, két unokája és négy dédunokája van, akikkel rendszeresen 
tartja a kapcsolatot. Erzsike néni nagyon szeret kertészkedni, sütni és főz-
ni. Családja elmondása szerint egyik kedvenc étele a klasszikus töltött 
káposzta, amit nagy szakértelemmel és szívvel készít minden alkalom-
mal. Isten éltesse Erzsike nénit és további jó egészséget kívánunk neki!

Ezen a területen fog épülni az új játszótér.
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A jogszabály-modósítás lényege, hogy a köz-
vetlenül hitéleti, szakrális célokra épített és 
most is így használt, állami vagy önkormányzati 
tulajdonban álló ingatlan ingyenes egyházi tu-
lajdonba adását igényelheti az egyház. Ha ezt 
szeretné, akkor 120 napon belül meg kell kötni 
a megállapodást és a tulajdonjogot térítésmen-
tesen át kell adni mindaddig, amíg ezekben 
köznevelési, szakképzési tevékenység történik. 
Az országos médiába számos hír jelent meg ar-
ról, hogy sorra érkeznek be az önkormányza-
tokhoz az igénybejelentések, amelyekben az 
egyházak jelzik, melyik önkormányzati tulajdo-
nú ingatlanra tartanak igényt. Az ügy érdekes-
sége, hogy a polgármestereknek és az önkor-
mányzatoknak szinte alig, vagy egyáltalán nincs 
mozgásterük ebben az ügyben. Az önkormány-
zatoktól a köznevelési és szakképzési feladatok 
ellátását az állam vette át, intézmények fenn-
tartói jogát immár öt esztendeje az államot 
képviselő Klebelsberg Központ gyakorolja. Az 
önkormányzatoknál az épületek tulajdonjoga 
maradt. 
Szerencs Város Önkormányzatának augusztus 
31-ei ülésén napirendre került ez a téma. Nyiri 
Tibor polgármester a közösségi médiában a kö-
vetkezőket írta. „Én, mint polgármester a kép-
viselőkkel együtt megválasztásunkat követően 
arra esküdtünk, hogy a jogszabályokat megtart-
juk és másokkal is megtartatjuk. Ebből egyene-
sen következik, hogy a konkrét esetben is a tör-
vény szerint kell eljárnunk. Ha nem így teszünk, 

akkor a törvényességi felügyelet gyakorló kor-
mányhivatal felhívja a jogsértésre a figyelmün-
ket, majd közigazgatási bíróság kötelezhet ben-
nünket a megállapodás megkötésére” – írta a 
városvezető. Hozzátette, a Rákóczi Zsigmond 
Református Általános Iskola esetében az idő 
igazolta, hogy jól döntöttek, hiszen javaslatára 
a képviselő-testület 2020-ban hozzájárult ah-
hoz, hogy az ingatlant – amelynek teljes körű 
felújítását napjainkban végzi az új tulajdonos a 
Tiszáninneni Református Egyházkerület (TIREK) 
– 204 millió forintért értékesítsék, tehát ennek 
az ingatlannak az ingyenes tulajdonába adása 
már szóba sem kerülhetett. 
A hatályba lépett törvénymódosítás alapján vi-
szont az Egri Főegyházmegye 2023. február  
20-án írásban jelentette be igényét a Szerencs 
1602 hrsz-ú, 6730 m2 alapterületű, a természet-
ben a Bolyai János Katolikus Általános Iskola, 
valamint a 1652/2. hrsz-ú, kb. 1,3 hektár alapte-
rületű Bocskai István Gimnázium és Technikum-
ra. A földhivatali nyilvántartást áttekintve azzal 
szembesültek városvezetésnél, hogy a megjelölt 
ingatlanokra korábban jegyeztek be főzőkony-
hát, étkezőt, sportcsarnokot, kazánházakat, ta-
nuszodát, tankerületi központot, pedagógiai 
szakszolgálatot, illetve a gimnázium esetében 
a telek be nem épített része több funkcióval is 
rendelkezik, például azon keresztül halad a fu-
tókör is. 

„Ezért fordultam a képviselő-testülethez és kér-
tem a felhatalmazást (mivel korábbi megkere-
séseinkre nem érkezett válasz az Egri Főegyház-
megyétől), hogy tárgyalhassak a nem közvetle-
nül oktatási-nevelési célokat szolgáló épületré-
szek tekintetében közös tulajdon létrehozásáról 
és használati megállapodás megkötéséről. Mivel 
a képviselők többségétől erre nem kaptam fel-
hatalmazást, így arról tájékoztatom az Egri Fő-
egyházmegyét, hogy Szerencs Város Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete nem járult 
hozzá az ingyenes vagyonátruházására vonat-
kozó szerződés megkötéséhez” – közölte Nyiri 
Tibor. (A testületi ülés teljes terjedelmében 
megtekinthető a Szerencsi Hírek, YouTube csa-
tornáján.) 
Ebben a napirendi pontban a képviselők az 
alábbiak szerint szavaztak. Az elfogadáshoz mi-
nősített többség volt szükséges, ami több mint 
a szavazatok felét jelenti.

Az Országgyűlés tavaly decemberben 
fogadta el a törvény-módosítást, ami 
alapján, ha egy egyház kéri, az általa 
fenntartott oktatási-nevelési célokat 
szolgáló ingatlanok tulajdonjogát, 
akkor azt át kell adni. Szerencs Város 
Önkormányzatának képviselőtestü-
lete az augusztus 31-ei ülésen eluta-
sította a katolikus egyház ilyen irá-
nyú igényét.

VITA A TULAJDONJOG ÁTADÁSÁRÓL

A képviselők hosszasan vitatták a kérdést.

Igennel szavazott: 
Dr. Bobkó Géza, Danyi László, Nyiri Tibor. 
Nemmel szavazott: 
Dr. Gál András, Dr. Gál Tamás. 
Tartózkodott: 
Gábor Zsuzsanna, Kiss Dezső, Rábainé 
Végh Anett.

A Bocskai István Katolikus Gimnázium és Technikum. A Bolyai János Katolikus Általános Iskola.
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„Az egészségügyi műszer már megérkezett és 
szolgálatba is helyeztük” – mondta érdeklődé-
sünkre dr. Bobkó Géza, aki hozzátette, a fejlesz-
tések folyamatosak az intézményben. Hangsú-
lyozta, az elmúlt fél évben ezen pályázat megva-
lósítására összpontosítottak, ami a továbbiakban 
tartalmaz egy egy új ultrahang készüléket és egy 
CT-t (komputertomográf). A most bemutatott ko-
lonoszkópiával vastagbéltükrözést lehet végezni. 
Dr. Molnár Pál szakorvos a Szerencsi Hírek kérdé-
sére elmondta, hogy az ESZEI-ben két évtizede 
kezdődött a gasztroenterológia szakrendelés. 
„Eddig is voltak fejlesztések de az új műszerre 
azért volt szükség, mert a korábbi már elhaszná-
lódott, ráadásul ez jóval modernebb mint az elő-
ző” – mondta a szakorvos, aki hozzátette, hogy 

a jobb felbontású kamera segítségével sokszoros 
nagyításban, egy monitoron jól látható módon 
vizsgálható a vastagbél, valamint kisebb beavat-
kozások (biopszia, polipeltávolítás) is könnyebben 
elvégezhetők mint a korábbi eszközön. 
Dr. Bobkó Géza további jó hírrel is szolgált szer-

kesztőségünknek. Elmondta, hogy a korábban 
bejelentett új CT már úton van a gyártótól és 
rövidesen megérkezik Szerencsre. Addig amíg 
a komputertomográf a tengert szeli a hajón, 
előkészítik a rendelőt és a szükséges további 
felszereléseket.

Egy teljesen új és modern endoszkóp 
készülék érkezett a Szántó J. Endre 
Egyesített Szociális és Egészségügyi 
Intézet (ESZEI) gasztroenterológiai 
osztályára – közölte dr. Bobkó Géza, 
az intézet igazgató főorvosa.

ÚJ ENDOSZKÓPOS KÉSZÜLÉK 
ÉRKEZETT AZ ESZEIBE

A „Mozogj az életért séta – Együtt. Egymásért 
Szerencs!” elnevezésű helyi csapat résztvevői a 
polgármesteri hivatal előtt gyülekeztek szeptem-
ber 17-én a délutáni órákban, melyre több mint 
140-en érkeztek. A jelenlévők egy kisebb méretű 
kört tettek meg a belvárosban. Útközben érin-

tették a piacteret és elhaladtak a Szerencsi Bon-
bon Kft. mintaboltja mellett is. Szinte mindenki 
viselte a reményt szimbolizáló rózsaszín szalagot, 
sokan eleve ilyen színű ruhában érkeztek. 
A mellrákos megbetegedések főként a nőket, 
azon belül is leggyakrabban a középkorúakat és 

az idősebb korosztályt érinti. Magyarországon 
évente megközelítőleg 5-6 ezer új beteget diag-
nosztizálnak mellrákkal és ezek között egyre 
több a fiatal nő. Európában sem jobb a helyzet, 
évente 500 ezer diagnózis születik és a statiszti-
kák szerint 125 ezer nő hal meg mellrákban. A 
Race for the Cure a nők egészségvédelmére szer-
vezett legnagyobb európai sportesemény. Célja 
a mellrák elleni szervezetek és kórházak támo-
gatása, adományok gyűjtése és a figyelemfelkel-
tés. Van olyan ország, ahol évente többször is 
megrendezik ezt az eseményt, máshol egész 
éven át csak az online térben zajlik a kampány 
és adománygyűjtés. Az első alkalommal meg-
szervezett szerencsi rendezvény is a Race for the 
Cure sporteseményhez kapcsolódott. 
Gábor Zsuzsanna, a szerencsi csapat kapitánya 
és a sportesemény szervezője érdeklődésünkre 
elmondta, egyik régi nagy álma vált valóra azzal, 
hogy városunkból is rengetegen csatlakoztak eh-
hez a nemes kezdeményezéshez. Örömmel állt a 
szervezés élére, amiben rengetegen segítettek 
neki. Külön kiemelte Halász Tibort, Halász Viktó-
riát, Tóth Bélát, Juhász Esztert, Uhlar Évát, Kovács 
Tímeát, Kiss Anitát, Vasenszki Erikát és Rábainé 
Végh Anettet, akik nélkül ez az esemény nem jö-
hetett volna létre. A regisztráció során befolyt 
összegből egy vidéki kórházat támogatnak a 
résztvevők.

SPORTTAL A MELLRÁK ELLEN

A mellrákos nők gyógyulásáért sétáltak.

A Mellrákinfó Egyesület szervezésében Szerencsen is megrendezésre került 
a figyelemfelhívó séta, ami a mellrák korai felismerésének életmentő fon-
tosságára irányítja a figyelmet.

Dr. Bobkó Géza és dr. Molnár Pál a készülék bemutatásán.
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A Szerencsi Hírek érdeklődésére a városvezető 
elmondta, hogy elbontják a várkerti tónál lévő 
elhasználódott stéget – ami nemcsak a helyiek, 
de az esküvők körében is népszerű –, a helyére 
új ácsolt szerkezetű leveleket formáló építmény 
kerül, amit ugyanúgy lehet majd használni. A 
meglévő kerti hidakat is felújítják, ebből kettőt 
újra is cserélnek a korhadt szerkezet miatt. A vár-
kerti tó is megújul, a vizet lecsapolják, az állatvi-
lágot kimentik (teknősök, békák stb.), a tó med-
rét az iszaptól megtisztítják. 
Építenek egy szökőkutat, ami a várkert északi, a 
Rákóczi út felőli kapujánál lesz kialakítva, közvet-
lenül az idős fenyőfa körül. A gyalogutak nyom-
vonala nem változik, csupán pár helyen lesz ki-
sebb korrigálás. A csapadékosabb időre és a ba-
bakocsisokra gondolva a nagyobb forgalmú sétá-

nyok szilárd burkolatot kapnak. „Emellett új pa-
dokat, asztalokat, székeket helyezünk ki, amik 
időtálló kialakításúak és rögzített fix pozícióban 
lesznek” – mondta Nyiri Tibor. Hozzátette, a bú-
torokat várostörténeti képekkel fogják dekorálni. 
A polgármester hangsúlyozta, hogy a keleti vár-
fal előtt kialakításra kerül egy pihenőhely, amit a 
gyerekek játszóhelyként használhatnak, de alkal-
mas lesz kültéri filmvetítésekre, előadások meg-
tartására is, amit projektorok segítségével olda-
nak meg. A meglévő növényzet mellett új fákat, 
cserjéket és évelő ágyasokat telepítenek. Meg-
újul a közvilágítás is, a régi lámpákat korszerű, 
energiatakarékos modellekre cserélik, emellett 
automata locsolórendszer is épül a növényzet 
ápolására. A városvezető szerint a történelmi 
szempontból is jelentős Rákóczi-vár kertjének a 
megújulásával egy olyan korszerű park jön létre, 
ahol a turisták, emberek találkozhatnak, pihen-
hetnek, a gyerekek játszhatnak. 
Nyiri Tibor érdeklődésünkre elmondta, hogy egy 
másik pályázat a Rákóczi-vár belső udvarára 
összpontosul. Erről az augusztus 31-ei képviselő 
testületi ülésen döntöttek, amit a képviselők 
egyhangúan támogattak. Ez egy teljesen külön-
álló pályázat, ami sikeres elbírálás esetén az In-

terreg Szlovákiai-Magyarország együttműködési 
kezdeményezés keretén belül a Via Carpatia Eu-
rópai Területi Programiroda támogatásával való-
sulna meg, akikkel a város kiváló kapcsolatot 
ápol a korábbi sikeres együttműködéseknek kö-
szönhetően. A pályázat segítségével a vár belső 
területei újulnának meg fenntartható, ökológiai 
célirányú módszerek alkalmazásával, mint példá-
ul esővíz újrafelhasználással, komposztálással, 
szelektív hulladékgyűjtéssel, továbbá olyan gé-
pek és eszközök vásárlásával amik ezeknek a cé-
loknak a megvalósulását segítik. Az Interreg pá-
lyázatban a szlovák oldalról Stószfürdő (Kúpele 
Štós) nevű hellyel dolgoznának együtt. A klima-
tikus gyógyhatásairól ismert hely Délkelet-Szlo-
vákia egyik csodaszép szegletében, illatos lucfe-
nyőkkel és jegenyefenyőkkel teli festői szépségű 
táj ölén, a Gömör-Szepesi-érchegység és a Szlo-
vák Karszt határán terül el. Nyiri Tibor kitért arra 
is, hogy ez egyben lehetőség az ismeretek bőví-
tésére és a tapasztalatcserére. Hangsúlyozta, a 
program szorosan kapcsolódik a klímaválsághoz, 
ami már az egész bolygón érezhető. Szerencsnek 
is foglalkoznia kell a problémával, ezért is tartja 
fontosnak a pályázatot, hiszen ezzel a város egy 
újabb lépést tenne a fenntarthatóság felé.

Hamarosan jelentős mértékben megújul a szerencsi Rákóczi-vár kertje.  
A munkálatok miatt a főbejáratokat már augusztus 28-án lezárták. „A vár-
kertben legutóbb 16 éve volt nagy átalakítás. A célunk az, hogy a 2007-ben 
kialakított kertépítészeti koncepciót és az értékeit megtartatva új élmény-
funkciókat hozzunk létre és növeljük a park használati értékét” – írta kö-
zösségi oldalán Nyiri Tibor.

A felújítás alatt a várkerti tavat is kitisztítják.

MEGÚJUL A RÁKÓCZI-VÁR KERTJE
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Minden tanév egy új lehetőség arra, hogy ba-
rátokat szerezzetek, új ismereteket gyűjtsetek, 

jobban megismerjétek önmagatokat. A tanárok 
számára is ez egy új kezdet, hogy diákjaikat segítsék az életre történő 
felkészülésben, a szülőket pedig töltse el büszkeséggel, hogy gyermek-
ük egy újabb lépéssel közelebb kerül álmai megvalósításához. 
A következő hónapok sok kihívást hoznak és sikereket is tartogatnak. 
Biztos, hogy lesznek nehezebb napok, amikor talán úgy tűnik, hogy a 
célok elérhetetlenek, de ezek is adjanak erőt, bátorságot és kitartást. 

Ahogy az iskolai csengő megszólal, az első osztályosok széles szemek-
kel és izgalommal lépnek be az osztályterembe. Fontos fejezet kezdődik 
az ő életükben, hiszen az írás, az olvasás és az alapvető matematikai 
ismeretek olyan készségek, amelyek nélkül nehéz elképzelni egy sikeres 
felnőtt életet. A város polgármestereként kívánok minden Szerencsen 
tanuló diáknak, szüleiknek, pedagógusoknak és iskolai dolgozónak 
eredményes 2023/24-es tanévet, ami legyen a fejlődés és a közös célok 
megvalósításának az időszaka. 

Nyiri Tibor Szerencs polgármestere

Minden vég egy új kezdet! – szól a közismert mondás, amit azért idézek, mert véget ért az idei 
nyár, a napfény enged a szeptemberi hűs szellőnek és megkezdődött az új tanév. A szünidő em-
lékei ugyan még frissek, azonban a mai nap reggelén Szerencsen is nyitott kapuk várták az is-
kolák diákjait.

Minden tanév kezdete tele van várakozással, aggodalommal, kihívások-
kal. Gaszperné Tilman Edina igazgató asszony bátorította a diákokat, az 
új bocskaisokat és idősebbeket egyaránt. Tegyenek meg mindent jövőjük 
érdekében, tűzzék ki mihamarabb életük célját, legyenek tudatosak, szor-
galmasak, kitartóak. Ehhez kérjenek segítséget felsőbb évesektől, taná-
raiktól, osztályfőnökeiktől és a Jóistentől. Az ünnepség keretein belül kö-
szöntötte a közösség az új pedagógusokat is, akik idén kezdik munkáju-
kat az intézményben. Van, aki egykori diákként tért vissza a tanári asztal 
másik oldalára, van, aki ismerkedik életünkkel, hagyományainkkal. A tan-
év megnyitása után, szentmise keretében kérték a Jóisten áldását a tanév 
minden napjára, feladatára. Igazgató Asszony beszédében kitért az idei 
egyházmegyei jelmondatra, amely a pápalátogatás mottója is volt: 

„Krisztus a jövőnk.” Az iskola vezetője hisz abban, hogy akinek szeretet 
van a szívében, annak nemcsak a jövője az, hanem a jelene is. Beszá-
molva az elmúlt időszak eseményeiről, nem vonható kétségbe, hogy az 
Egri Főegyházmegye a jó gazda gondosságával tekint az intézményre. 
Az elmúlt 10 év alatt a fenntartó 170 millió forinttal támogatta a Bocskai 
István Katolikus Gimnázium és Technikum nyári beszerzéseit. Ez az összeg 
a karbantartási, felújítási munkákat fedezte és támogatták szakmai anya-
gok, oktatást segítő eszközök beszerzését is. Az idei nyárra kapott 43 
millió forint még elköltése vár, hiszen az energetikai beruházással kap-
csolatos munkák miatt ez volt az ésszerű döntés. A főépületben kicseré-
lésre kerülnek a nyílászárók, klímaberendezések és napelemek kerülnek 
elhelyezésre. Szigetelést kap a homlokzat és a tető. A beruházás pályázati 
forrásból valósul meg, amelyhez elengedhetetlen a fenntartó saját költ-
ségvetéséből történő anyagi kiegészítése hozzávetőlegesen 160 millió 
forinttal, amellyel kapcsolatban még egyeztetnek. Mindez nagy türelmet 
és az alkalmazkodást vár a diákoktól is, hiszen a tanítás természetesen 
folytatódik és arra törekednek, hogy a munkák ne zavarják az oktatást. 

Az iskola vezetősége

Megérkeztek a diákok szeptember 1-jén a Bocskai István 
Katolikus Gimnázium és Technikumba. Több mint 500 di-
ák és pedagógus lépte át az intézmény küszöbét annak 
reményében, hogy a közös munka eredményes lesz az új 
tanévben.

MOZGALMAS TANÉVKEZDÉS A BOCSKAIBAN

KEDVES DIÁKOK, TANÁROK ÉS SZÜLŐK!

A tanévnyitó istentiszteletet a Munkás Szent József templomban tartották, 
a diákokat Czetőné Hegedűs Aranka, az iskola lelkésze köszöntötte, majd 
egy aranyos mesét, a béka és a kagyló tanulságos történetét idézte fel a 
hallgatóságnak. Ezt követően arra kérte a diákokat, hogy éljenek a lehető-
séggel és tanuljanak minél többet. „Mindazt, amit megtanulhattok tanul-
játok meg. Fogadjátok be, éljetek vele, hagyjátok, hogy formáljon benne-
teket és engedjétek be szívetekbe a legnagyobb csodát az Isten szeretetét, 
hogy áldott légy és áldás legyél” – mondta az iskola lelkésze. 
Ráczné Váradi Éva, az iskola igazgatója megnyitó beszédében ismertette, 
hogy az intézményben 26 osztályban összesen 573 diák kezdi meg a 
2023/2024-es tanévet, amiből közel 100 fő első osztályos tanuló. Hozzá-
tette, az iskolában nagy hangsúlyt fektetnek a tehetség kibontakozására. 
A gyerekeket minden lehetséges módon támogatni fogják, hogy már az 
első osztálytól kezdve felfedezzék magukban a tehetséget. A beszédeket 

követően az első évfolyam diákjai megkapták az iskola nyakkendőjét, majd 
az énekkar és az elsősök műsora zárta a tanévnyitó ceremóniát.

Kezdetét vette az új tanév szeptermber1-jén a Rákóczi 
Zsigmond Református Két Tanítási Nyelvű Általános Is-
kola és Alapfokú Művészeti Iskolában.

Minden elsős megkapta az iskola nyakkendőjét.

ELSŐSÖKET AVATTAK A RÁKÓCZIBAN



Élete újabb szakasza veszi kezdetét, amely már másról szól. Nem a taní-
tásról, a diákokról, hanem a pihenésről, a családról. Bodnárné Göndör 
Magdolna kolléganő élete 2023. szeptember 1-jétől megváltozott. Mag-
dika nyugdíjba vonult, a tanév kezdő napja volt az első nap, amikor már 
nem volt az intézmény kötelékében. Ettől eltekintve biztosak lehetünk ab-
ban, hogy ha az óráról esik szó, akkor a csengőszótól csengőszóig tartó 
időre fog gondolni, hogy az év számára szeptemberben kezdődik, hiszen 
egy 40 éven át pedagógus már nem is tud másképp gondolkodni! 
40 tanév, 7200 tanítási nap, hogy hány tanuló, azt nem tudhatjuk, hiszen 
bár mindig az oktatásban dolgozott, volt a fenntartói oldalon is! Angol-
orosz szakos tanári diplomát szerzett Egerben 1985-ben. Pályáját ott kezd-
te, ahol az általános iskolai tanulmányait is végezte, Monokon. Itt tanított 
1988-ig, amikor Szerencsen helyezkedett el a Hunyadi János Általános Is-
kolában, majd 2004-től a Bolyai János Általános Iskola tanára lett. 
Szakmai munkájának köszönhetően 2004-ben Szerencs Város Polgármes-
teri Hivatalának oktatási referense, 2008-tól az Oktatási, Kulturális és Vá-
rosmarketing Osztály vezetője. 2011-től dolgozik a Bocskaiban. Tagozat-
vezető, igazgatóhelyettes, angol tanár – számos szerepben tett azért, 
hogy az intézmény mindennapjait segítse, tudásával támogassa. Folya-
matos képzéssel törekedett arra, hogy ismereteit bővítse, naprakész le-
gyen. Elsők között lett mesterpedagógus, köznevelési szakértő, majd köz-
nevelési mestervezető szakvizsgát is szerzett. 
Tanár, szakreferens, osztályvezető, tagozatvezető, igazgatóhelyettes. Szá-
mos szerep, számos kihívás, melyek mindegyikére tenni akarással tekin-
tett. Innovatív gondolkodása és magas színvonalon végzett szakmai mun-

kája eredményeként tanítványai sorra szereztek közép- és felsőfokú nyelv-
vizsgákat, szerepeltek kimagasló eredményekkel különböző regionális, me-
gyei és országos versenyeken. Diákjai közül többen köszönhetnek neki 
külföldi tanulmányutakat, ahol a nyelvtudásuk gyarapodása mellett felejt-
hetetlen élményeket szereztek. 
Hit, hitelesség, hivatás. Ember és gyermekszeretet jellemezte pályája során. 
Gyermekkorában szerzett első lelki élményeit leginkább Hubay József atyá-
nak köszönhette, s a keresztény értékek átszőtték életét pedagógusként, 
emberként. A Jóistenbe vetett hit - elmondása szerint- átsegítette élete 
nehézségein, de nem feledkezett meg róla a legboldogabb pillanataiban 
sem. Hálát adva az elmúlt évtizedek minden ajándékáért, kegyelméért, 
tapasztalatáért kívánunk neki boldog nyugdíjas éveket, jó egészséget, 
életére, családjára a Jóisten bőséges áldását! 

Az iskola vezetősége
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VANNAK, AKIK ÉRKEZNEK, VANNAK, 
AKIK TÁVOZNAK! 

Ez az élet rendje! A tapasztalt pedagógus számos nehéz, 
és megszámlálhatatlanul sok örömteli pillanattal a tar-
solyában lépi át az iskola küszöbét. Ő az, aki távozik.

Gaszperné Tilman Edina (balra) köszönt el Bodnárné Göndör Magdolnától.

A nyári felújítási és karbantartási munkák is meg-
történtek az intézményben. Az intézmény Fenn-
tartója, az Egri Főegyházmegye erre 46,6 millió  
forintot biztosított eben az évben. Tantermek fes-
tésén, laminált padlóval való ellátásán túl új öl-
tözőszekrényeket vásárolt az iskola, így minden 
diáknak saját szekrényben tudja tárolni felszere-
léseit, értékeit. Nagyobb eszközbeszerzés történt 
az iskola főzőkonyhájának korszerűsítésére, ener-

getikai szempontból pedig takarékos LED izzókra 
cserélték az épület teljes világítási rendszerét. 
Szintén az energiatakarékosság jegyében folya-
matban van még a főbejárat és a C épületszárny 
nyílászáróinak cseréje. Megújultak a természet-
tudományos, digitális kultúra tárgyak oktatásá-
hoz szükséges taneszközök, melyekkel a kollégák 
még szemléletesebbé tehetik az általuk oktatott 
ismeretanyagot. 
Az elmúlt években is megtapasztalhatták a Fenn-
tartó részéről az a gondos odafigyelést, és anyagi 
támogatást, mely nyomán az intézmény XXI. szá-
zadi oktatái környezetet biztosít pedagógusainak 
és diákjainak. Számszerűsítve ez az összeg elérte 
a 190 millió forintot, így nem csak a karbantartási 
feladatok ellátását tudja megoldani az intézmény, 
hanem a folyamatos korszerűsítést, fejlődést is.  

A 2023/2024. tanévben az iskola létszáma 372 fő 
tanuló, akik között nagy szeretettel köszöntötték 
az új első osztályosokat az első tanítási napon. A 
18 osztály tanulói valamennyien nyugodt tanítási 
környezetben kezdhetik meg a tanévet. A tanév-
nyitó ünnepségen Szarvas Péter plébános atya 
köszöntötte a jelenlévőket, és az új tanév jelmon-
datának jegyében adott útravalót a diákok és szü-
lők számára. „Krisztus a jövőnk.” – ez a gondolat 
elkíséri a diákokat a 180 tanítási napon. Szabóné 
Drozda Orsolya megbízott igazgató a tanévnyitó 
ünnepségen biztatta a diákokat ne tétovázzanak 
a kihívások láttán, higgyenek, bízzanak és tegye-
nek meg mindent azért, hogy tudásuk legjavát 
tudják nyújtani. Az iskola hagyományai szerint az 
elő osztályosok megkapták az iskola jelképét, a 
nyakkendőt. Az iskola vezetősége

TANÉVNYITÓ A BOLYAI ISKOLÁBAN
Újra csengőszó hívta iskolába 2023. 
szeptember 1-én a szerencsi Bolyai Já-
nos Katolikus Általános Iskola tanulóit. 
Eltelt a nyár, amikor a Bolyai János Ka-
tolikus Általános Iskola diákjai tíz nap-
közis táborban vehettek részt, és pi-
henhették ki az előző év fáradalmait.
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A hegyaljai települések különlegessége a pince-
sorok, pincecsoportok elhelyezkedése, homlok-
zatainak és anyagainak eltérő megjelenése. 
Gondoljunk az abaújszántói, vagy a tolcsvai, ne-
tán a hercegkúti pincesorra, mindegyik más és 
egyedi, a helyi építési és borkultúrát mutató iz-
galmas településrész. Szerencsen jellemzően az 
Alsó- és Felsőpincesoron épületek a présházak 
és pincék, azonban itt is jelen van a sok egykori 
mezővárosban megtalálható pince-elhelyezke-
dési forma: az un. pincebokor, más néven pin-
cecsoport. Ezek a kicsit rendezetlen és éppen 
ezért festői pince együttesek olyan közterületen, 
parkosított helyeken jelennek meg, amelyek ut-
cák közötti háromszög alakú, vagy valamilyen 
szabálytalan formájú területek. Ami Mádon a 
katolikus templom melletti, vagy a Magyar utca 
végén lévő pincéket jelenti, az Szerencsen a re-
formátus templom feletti, az Árpád utca, Árpád 
köz és Lajos köz körüli területek pincéi. Azaz le-
ginkább csak voltak ezek a pincék, mert a he-
lyüket lapostetős garázsok sora foglalta el. A 
szocializmusból itt maradt garázs-sufnik nem 
nevezhetők a városképet emelő együttesnek, el-
helyezkedésük zavaró a műemlék templom lát-
ványában, a pincesor megközelítési útvonalának 
és magának a pincesor megjelenésének képé-
ben. Nem is beszélve a pincéktől a város felé 
nézve, a borkóstolóra érkező vendégek elször-
nyülködve tapasztalhatják az előző rendszer épí-
tett „örökségét”, és kérdezhetik: Nálatok nem 
volt rendszerváltás a városképben? És akkor 

még ott vannak a bútorraktáraknak nevezett 
csarnokok, amelyek szintén nem a történelmi 
város közepébe valók (bár az egyiket már felújí-
tották). Szerencs egyik legértékesebb turisztikai 
látványossága lehetne a Rákóczi vár – katolikus 
és református templom – Pincesor – Aranka te-
tő sétaútvonal, ha nem zavarná a jó ízlést a sze-
rencsi garázssor. Vagy talán retro látványosságot 
kellene belőle csinálni? Természetesen ez csak 

költői kérdés volt, a lepusztult vá-
rosrészeket kedvelőknek nem a tör-
ténelmi örökséggel teli tokaj-hegyal-
jai városközpontban kellene látvá-
nyosságot teremteni. Egy nagy leve-

gőt kellene venni és valahogy megoldani a ga-
rázsok kérdését, elismerve azok szükségességét 
(bár sok városban nincs az autóknak háza). Ké-
szültek már építész vázlatok is egy rejtettebb és 
az utcaképhez illeszkedő garázs-épület kialakí-
tására az Árpád utca alatti tömb belső részére, 
és biztosan van még több más megoldás is a 
problémára. Ha az elmúlt 33 évben nem is, a kö-
zelmúlt sok megvalósult épület- és közterület 
felújítása után, talán most már lehetne gondol-
kodni a pincesor rendbetételén és az alatta lévő 
garázssor áthelyezésén is. Még mielőtt felfede-
zik a retro- és katasztrófa-turisták a szerencsi 
garázssort. Salamin Ferenc főépítész

A szerencsi pincesor valaha egységes 
és szép, tokaj-hegyaljai hangulatot 
árasztó településrészéről, és annak 
sokszor kedvezőtlen átalakulásáról, 
valamint néhány jó példáról koráb-
ban már írtunk ebben a rovatban. 
Sajnos a pincesor alatt van egy má-
sik városi jellegzetesség, a garázsok 
bódéinak sora.

SZERENCSI GARÁZSSOR

Garázssor a Lajos közben.

Árpád utcai garázsok.

Árpád köz.

Szerencsi garázsok terve.
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Wojciech Gregorczyk, Pultusk város polgármes-
tere meghívására hat fős delegáció, Nyiri Tibor, 
Kiss Dezső, Kissné Gulyás Borbála, Kovács Enikő, 
Viola Miklós és Kun Dávid képviselte Szerencset, 
a város védőszentje, Szent Máté tiszteletére 
szervezett ünnepségen. A 26. alkalommal szer-
vezett városi ünnepségen városunk díszvendég-
ként szerepelt. A szerencsi küldöttséget kiemelt 
figyelemmel fogadták a vendéglátók. 
„A csapatunk szeptember 15-én este érkezett 
meg, majd a helyi színházi társulat műsorát él-
vezhettük” – mondta Kun Dávid, aki hozzátette, 
hogy másnap a városban található Európa leg-
hosszabb kövezett piacterén, külön sátor állt a 
rendelkezésükre. „Kiállítóként lehetőségünk volt 
Szerencsről szóló tájékoztató anyagokat oszto-
gatni az érdeklődőknek, valamint tolmács segít-
ségével a nevezetességeket is bemutattuk. A te-
lepülésről készített lengyel nyelvű kiadványok, 
hűtőmágnesek, valamint városunk hamísítatlan 
ízeit adó édességek hamar elnyerték a helyiek 
tetszését” – folytatta a projektmenedzser. 
A szerencsi termékek népszerűsítésével egyidő-
ben Pultusk város polgármestere Nyiri Tibor, 

Szerencs város vezetőjével együtt nyitották 
meg a helyi futóversenyt, valamint a verseny-
zők célba élésekor átadták a díjakat. A sport-
eseményt követően Nyiri Tibor a helyi rádiónak 
adott interjút, amelyben Szerencs bemutatása 
mellett, megköszönte a meghívást, és a kiváló 
lengyel-magyar testvérvárosi kapcsolatok to-
vábbi erősítését hangsúlyozta. 
Párhuzamos programként 3×3-as streetball (fél 
pályán, egy palánkra játszott utcai kosárlabda) 
bajnokságot rendezett a pultuski városi sport-
egyesület, ahol a szerencsi delegációt Kun Dá-
vid képviselte, aki a bajnokság történetének el-
ső külföldi játékosa is volt. A Lider Winnica nevű 
csapat végül a 4. helyezést érte el. 
Ezt követően a városi tanács ünnepi ülésén a 
helyi polgármester külön köszöntötte a három 
testvérváros, Szerencs, a francia Montmorency, 
és a szlovák Szenice települések delegációit. 

„Az ünnepi ülés után a helyi hagyományokat 
bemutató, huszártalálkozót is magában foglaló 
látványos körmenetet tartottak, ahol a szeren-
csi küldöttség is felvonult saját zászlójával. A 
körmenetet helyi fúvószenekarok követték, ze-
néjükkel és dalaikkal egymást váltva” – idézte 
fel Kun Dávid. A város főterének nagyszínpa-
dán Nyiri Tibor polgármester városunkról ké-
szült kisfilm bemutatásával tartotta meg pre-
zentációját, aminek sikere volt a közönség kö-
rében.  Az előadást követően a Veszprém-Ba-
laton 2023 Európa Kulturális Fővárosa című fo-
tókiállítás megnyitója következett, ami kísérő-
rendezvénye volt a pultuski városnapoknak. 
Szeptember 17-én a helyi bazilikában tartottak 
ünnepi szentmisét. „Az emelkedett hangulatú 
szertartás rámutatott a lengyel egyház külde-
tésére és felelősségére is. Az egyháznak és a 
vallásnak nagy a jelentősége az országban. A 
lengyelek több mint 90 százaléka vallásos. Az 
emberek büszkék azokra a híres személyekre, 
akik Lengyelországból származnak, mint példá-
ul II. János Pál pápa, akinek szobra a Bazilika 
előtt található” – mondta Kun Dávid.  
A szentmisét a kahlenbergi csata 340. évfordu-
lója alkalmából induló felvonulás követte, ame-
lyen a delegáció tagjai is részt vettek. „A pro-
móciós anyagok mellett városunk egyik szim-
bólumát, egy Szerencs feliratú világító szarvas 
installációt adtunk át, ami impozáns, nemzet-
közi parkban került elhelyezésre. A lengyel-ma-
gyar testvárvárosi kapcsolatot igyekeztünk erő-
síteni, ami a partner visszajelzései alapján ered-
ményes volt és baráti szeretettel gondolunk 
egymásra. A pultuski testvérváros már most be 
is jelentkezett a jövő évi Szerencs Város Napjá-
ra, amire örömmel várjuk őket” – zárta gondo-
latait Kun Dávid.

Lengyelországi testvérvárosunk, Pul-
tusk által szeptember 15-18-a között 
szervezett városi napokon Szerencs 
is képviseltette magát. A Narew fo-
lyó partján fekvő, húszezer fős tele-
pülést Mazowsze Velencéjének is ne-
vezik a gazdag történelmi múlt és 
számos értékes műemléke miatt. 
Szerkesztőségünknek Kun Dávid pro-
jektmenedzser, testvérvárosi kapcso-
lattartó, a delegáció egyik tagja 
adott tájékoztatást.

SZERENCSI DELEGÁCIÓ  
A LENGYEL TESTVÉRVÁROSI NAPOKON

A szerencsi bemutató sátor Pultusk piacterén.

Balról jobbra: Wojciech Gregorczyk Pultusk polgármestere, Barbara Tokarska Pultusk News újság -
írója, Nyiri Tibor Szerencs polgármestere, Kókai Dominik tolmács.
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Takács Zoltán (fotónkon) az elmúlt évtizedek-
ben meghatározó szerepet töltött be a szeren-
csi csokoládégyár irányításában. Több mint har-
minc esztendőn át hűséges maradt munkahe-
lyéhez, ahol beruházási osztályvezetőként ka-
pott állást, majd egészen nyugdíjazásáig főmér-
nökként dolgozott, amely mellett 1994-ben a 
gyár első számú vezetőjeként dolgozott. 2002-
ben, hatvanegy évesen, családi okok miatt kérte 
a nyugdíjazását. 
 
► Már a gyermekkora is kalandos volt. 
Kassán látta meg a napvilágot, mégis hi-
vatalosan Magyarországon született. 
A történelem meghatározta gyerekkoromat. 
Szülőhelyem a második világháború idején Kas-
sa volt és négyesztendős voltam, amikor egy 
szekéren hazajöttünk a Szerencsen élő nagy-
szülőkhöz, mert nem tudtuk igazolni, hogy a 
családunk több generáció óta Kassán lakott. 
Életem így szorosan Hegyalja kapujához kötő-
dik. Itt voltam általános iskolás, majd a gimná-
ziumba jártam. A diákévekből számtalan emlé-

ket őrzök. Ezek közé tartozik, hogy Arany Zsolti 
barátomnak kiváló érzéke volt a muzsikáláshoz, 
amihez én is kedvet kaptam. Elkezdtem tangó-
harmonikázni és rövid idő múlva már nem volt 
a településen olyan rendezvény, ahol ne szere-
peltünk volna. Később a bálokban és lakodal-
makban való zenélés jövedelem-kiegészítési le-
hetőségnek is bizonyult. 
 
► Éppen a forradalom évében fejezte be 
a szerencsi gimnáziumban a tanulmányait. 
Merre vezetett az útja? 
A Bocskai gimnázium kapuját 1956-ban léptem 
át. Túl fiatal voltam ahhoz, hogy felmérjem az 
akkori történések jelentőségét. Az érettségi 
után felvételt nyertem a Miskolci Műszaki Egye-
temre annak ellenére, hogy a középiskolai igaz-
gató politikai megbízhatatlanságom miatt nem 
javasolta a továbbtanulásomat. Nehéz évek kö-
vetkeztek, amelyeket csak úgy tudtam sikerrel 
teljesíteni, hogy társadalmi ösztöndíjra szerző-
dést kötöttem a siroki székhelyű Mátravidéki 
Fémművekkel. Azt sem tudtam, merre van Sirok, 
de pénzre volt szükségem. Fiatal gépészmér-
nökként a fémek hidegfolyatásával foglalkozó 
cég munkatársa lettem, ahol különböző tubu-
sokat, aeroszol-palackokat készítettek. Négy 
évet töltöttem ebben a gyárban, az utolsó idő-
szakban már minőségellenőrzési vezetőként, 
felelősségteljes beosztásban. Időközben 1967-
ben megnősültem, a feleségem szintén Sírokon 
helyezkedett el óvónőként. 
 
► A szerencsi gyökerek azonban rendkívül 
mélyek voltak… 
Valóban. Minden héten hazajártunk. Kezdetben 
egy Pannónia motorkerékpárral közlekedtünk 
és az akkor még betonburkolatú 37-esen az 
utolsó huppanó előtt megláttuk a két gyárké-
ményt. Úgy éreztük, hogy itthon vagyunk. Ami-
kor 1971-ben a csokoládégyár induló felújításá-
nak műszaki ellenőrzésére és az egész üzem te-
vékenységének összehangolására gépészmér-
nököt kerestek, jelentkeztem az állásra. Szép 
időszak következett, amely során beruházási 
osztályvezetőként koordináltam a hazai édes-
ipar 1945 utáni történetének addigi legjelentő-

sebb rekonstrukcióját. Ekkor készültek el a nagy 
földszintes és az emeletes csarnokok, amelyek 
a csokoládégyártás teljes technológiai folyama-
tának helyet adtak a kakaóbab feldolgozásától 
egészen a késztermékek raktározásáig. Nagy 
büszkeségünk volt a modern cukorka-, karamel-
la- és fruttigyártó üzem létrehozása. Akkoriban 
teljes volt a szerencsi termékpaletta, amelyhez 
a finomdesszertek és drazsék ugyanúgy hozzá-
tartoztak, mint a szintén nagy népszerűségnek 
örvendő konyakmeggy. A beruházás befejezése 
után a hetvenes évek közepétől teljes kapaci-
tással működött a gyár. Éves késztermék-előál-
lításunk megközelítette a negyvenezer tonnát, 
amire azóta sem volt példa. Szép esztendők 
voltak ezek. A rekonstrukció valamennyi részt-
vevője a sajátjának és az együtt dolgozó gárda 
sikerének érezte a megújult nagyüzemet. Rá-
döbbentünk, hogy milyen hatalmas erőt jelent 
a jól szervezett csapatmunka. Az érdem termé-
szetesen nem csak a miénk, hanem a kollektí-
váé volt. 
 
► Hogyan folytatódott a karrierje? 
Rövidesen műszaki osztályvezetőnek neveztek 
ki. Ebben a munkakörben főleg fejlesztésekkel 
foglalkoztam. Gyorsan teltek a dolgos hétköz-
napok és elérkezett a rendszerváltás időszaka, 
ami a gyár életében hatalmas változást hozott. 
A nyolcvanas évek második felében a gyárt-
mánystruktúránkban már újdonságként jelent-
kezett a Nestlé táblás csokoládék előállítása 
először Diósgyőrben, majd Szerencsen. Időköz-
ben a cég szervezeti keretei is többször módo-
sultak. Voltunk Intercsokoládé Kft. majd rövid 
ideig a szomszédos cukorgyárral és a diósgyőri 
üzemmel alkottunk közös vállalatot. A Szerencsi 
Édesipari Vállalat nem bizonyult sikeres kísér-
letnek. 
 
► Ezt követően érkezett Szerencsre a 
Nestlé. 
A világcég 1991-ben szerzett részesedést a tár-
saságban, majd rövidesen 100 százalékos tulaj-
donosa lett a helyi termelő egységnek. Kezdet-
ben a Nestlé Hungária Kft.-nek Szerencsen volt  

folytatás a 11. oldalon. 

Lapunkban folytatódik a százéves szerencsi csokoládégyártáshoz kap-
csolódó interjúsorozatunk, hiszen a város újkori történelme szorosan ösz-
szekapcsolódik a gyárainak történetével. Sikereik fellendítették a térség 
gazdasági és szellemi életét, hozzájárultak a régió ipari kultúrájának 
meghonosodásához. A portré-interjú rovatban idén januártól a centená-
rium jegyében olyan embereket ismertetünk meg az olvasóval, akik fon-
tos szerepet töltöttek be az üzemben, és szakmai tudásuk hozzájárult a 
gyár sikeréhez.

A CSOKOLÁDÉGYÁRI FŐMÉRNÖK: 
TAKÁCS ZOLTÁN



folytatás a 10. oldalról. 
a központja, vagyis az édességgyártás és az új 
termékek előkészítése mellett innen történt a 
belföldi és külhoni partnerek kiszolgálása. Ez új 
helyzetet teremtett, a már megszokott kollégák 
mellett egyre nagyobb számban érkeztek hoz-
zánk külföldi szakemberek, akik teljesen új élet- 
és munkastílust képviseltek. Akkori munkatár-
saim közül szívesen gondolok vissza Hans Eber-
hardtra, aki műszaki terület a közép-európai 
rendszerek kialakítását és bevezetését végezte. 
Hans. J. Koennecke a termelésfejlesztés felelőse 
volt, míg Franco Barbauto a technológiát vezet-
te. Ebben az időszakban került a nemzetközi 
csapatba magyarként Noszek Péter pénzügyi 
vezetőnek, akihez jó emlékeim fűződnek. Azóta 
bejárta a világ jelentősebb Nestlé központjait, 
és napjainkban a Nestlé Hungária igazgatója. 
 
► Mit hozott magával a Nestlé és milyen 
kihívás elé állította a dolgozókat? 
A Nestlé elhozta Szerencsre a professzionális 
technikát, a termelésszervezést, a minőséget és 
az értékesítést. Ebben a környezetben a legna-
gyobb problémát a nyelvtudás hiánya okozta, 
hiszen egy nemzetközi nagyvállalatnál a kom-
munikáció alapvetően angolul történik. A gyár 
korábbi vezetőségéből hosszabb távon ketten 
maradtunk a cégnél Magda Tibor kollégámmal, 
aki később a diósgyőri üzem igazgatója lett. Öt-
venévesen válaszút elé kerültem: vagy elsajátí-
tom az angolt, vagy máshol kell keresnem a bol-
dogulásomat. Nagy elszántsággal vágtam neki 
a tanulásnak és viszonylag rövid idő alatt ko-
moly sikereket értem el. 1993-ban már egyedüli 
magyarként elküldtek Angliába egy csokoládé-
gyártással foglalkozó tudományos konferenci-
ára, ahová a világ valamennyi tájáról érkeztek 
szakemberek. A tanácskozás szekcióülésein pe-
dig mindenkinek illett hozzászólni angolul az 
adott témákhoz. 
 
► Bedobták a mélyvízbe. Ez lehetett a 
próbaúszás? 
Valóban így történt, hiszen ekkortól a Nestlénél 
működő gyakorlat szerint rendszeresen részt-
vevője lettem különböző külföldi szemináriu-
moknak. Az évek során több európai ország 
Nestlé-gyáraiban jártam és a világcég svájci, a 
Genfi-tó partján lévő központjában is voltam 
továbbképzéseken. Az elsajátított ismereteket 
pedig igyekeztem a hazai körülmények között 
alkalmazni. 
 
► Ez követően pedig szinte minden a fe-
jetetejére állt Szerencsen. 
Tíz év alatt több milliárd forint értékű beruházás 
történt az üzemben. Új gyártási technológiák 
telepedtek meg, mint a Nesquik kakaópor-elő-
állítás, a Nescafé-csomagolás és -forgalmazás, 
amiben közép-európai szállítókká léptünk elő. 
Az új munkastílus és a profitcentrikus vállalat-

irányítás ugyanakkor olyan fájdalmas döntése-
ket is eredményezett, mint a cukorka-, karamel-
la-, fruttigyártás megszüntetése. A kakaómasz-
sza sem helyben készült, hanem a Nestlé kö-
zép-európai üzemeinek együttműködésének 
keretében Prágából kaptuk. A termékskála szű-
külésének sajnálatos következménye volt az al-
kalmazotti létszám csökkenése. Az egy évtized-
del ezelőtti közel kétezer munkavállalónak alig 
egyharmada dolgozott az üzemben. A változá-
sokkal együtt járt a gyártási folyamatok magas 
szintű automatizálása. Komoly eredménynek 
tartom, hogy mérnökökből és technikusokból 
sikerült olyan, a korszerű technológiát megho-
nosító helyi szakembergárdát kialakítani, akik 
hosszú távon alkalmasak voltak a gyár Nestlé-
mércével mérve is magas színvonalú irányításá-
ra. Időközben azt vettem észre, hogy fiatalok 
vesznek körül, főmérnökként én vagyok az 
egyetlen vezető beosztású munkatárs, aki a 
nyugdíjkorhatárhoz közeledik. 
 
► A pályafutása alatt több igazgatóval 
dolgozott együtt. 
Először Restás Aladárral, akit Kovács György, 
Mika Imre és Takács István követett. A főmér-
nökség mellett 1995-ben egy rövid időszakra 
én vezettem a gyárat, majd Szőnyi András és 
Jean-Christophe Meis következett. Ekkor kértem 
a feleségem operációja és várható időigényes 
lábadozása miatt családi okokra hivatkozva 61 
évesen a nyugdíjazásomat. 
 
► A felesége hosszú évtizedekig a Gyár-
kerti Óvodát vezette, a városban szinte 
mindenki ismeri, sokan „Gyöngyike óvóné-
niként” emlegetik. 
Igen több nemzedék nevelését bízták rá a szü-
lők, és mai napig így köszönnek neki az immár 
felnőtt emberek. Miután sikerült a műtétje, sok 
időt töltöttem vele a felépüléséig. Ezt követően 

visszatértem egy rövid időre a szakmámhoz és 
Bodnár Sándorral, a szerencsi csokoládégyár 
egykori gyártmányfejlesztési főmunkatársával 
Sárospatakon ás a Pest vármegyei Uriban cso-
koládégyárak tervezésében, kivitelezésében és 
a termelésük elindításában vállaltunk szerepet. 
A zempléni üzemnek egy ideig még az igazga-
tója is voltam. 
 
► Mivel tölti nyugdíjasként az idejét? 
Szívesen hallgatok klasszikus- és jazz zenét, fej-
lesztem az angol tudásomat és elkezdetem ta-
nulni az olaszt, miközben naponta leúszom az 
egy kilométeres távot. Feleségemmel együtt 
szívesen látogatjuk a kulturális rendezvényeket 
és tekintélyes családi könyvtárunkból gyakran 
a kezembe veszek egy-egy kötetet. Szoros kap-
csolatban vagyunk lányainkkal, akik közül 
Gyöngyi közgazdász, a XIXO nagyértékű be-
szerzéseit intézi a világ minden tájáról, Violetta 
számos nyelvet beszélő nyelvtanár és közgaz-
dász, aki a rendvédelemnél dolgozik. Unokáink 
közül Áron a SIEMENS-nél szoftvermérnökként 
dolgozik, Iván nyolcadikos, sportol, a dzsúdó (jiu 
jitsu) a kedvence. Lili hatodikos és imádja a tán-
cot. 
 
► Úgy tűnik, hogy ma már nem hiányzik 
Önnek a csokoládégyár. 
Bár tartalmasan telnek a napjaink, azonban azt 
mégis sajnálom, hogy a gyárral minden kapcso-
lat megszakadt. Sokan vagyunk, akiknek az 
élete összeforrt egykori munkahelyünkkel, ez-
által részesei voltunk a száz esztendőnek, a fej-
lődésnek, a sikereknek. Szívesen gondolok visz-
sza a „régi idők” nyugdíjas találkozóira, ahol jó 
volt látni az egykori kollégákat, beszélgetni ve-
lük, felidézni az emlékeket, miközben arról is tá-
jékoztattak bennünket, hogy merre halad a 
nagy múltú üzem szekere. Jó lenne, ha ez a ha-
gyomány folytatódna.

A 70-es évek elején hatalmas felújítás vette kezdetét, ami után korszerű gépek is érkeztek.
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ÜGYELETES GYÓGYSZERTÁRAK – 2023. OKTÓBER 
Oroszlán Gyógyszertár 
2023. október 2-8.: Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 361 433. Nyit-
vatartás: hétfő–péntek 8–17 óra. Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8–19 
óra, szombat–vasárnap 8–14 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Alba Gyógyszertár 
2023. október 9-15.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 102. Tel.: (47) 361-530. 
Nyitvatartás: hétfő–péntek: 8–17 óra, szombat: 8–12 óra. Ügyeleti nyit-
vatartás: 17–22 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig 
(orvosi ügyelet igénye szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2023. október 16-22.: Cím: Szerencs, Gyár út 40. (Tesco Áruház). Tel.: 
(47) 560-302, (47) 560-303. Nyitvatartás: hétfő–szombat: 8–20 óra. A nyi-
tott ajtó melletti ügyelet az áruházhoz igazodik. Készenlét: naponta 22 
órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint). 
Centrum Gyógyszertár 
2023. október 23-29.: Cím: Szerencs, Rákóczi út 75. Tel.: (47) 362-054. 
Nyitvatartás: hétfő–péntek: 7.30–19 óra, szombat: 7.30–11.30 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: naponta 22 órától másnap reggeli 
nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).
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HULLADÉKNAPTÁR 
(2023. OKTÓBER 1-31.) 

Kommunális hulladékszállítás időpontjai: október 2-3; 9-10; 
16-17; 23-24; 30-31. 
Szelektív hulladékszállítás időpontjai: október 9-10; 23-24.  
Zöldhulladék szállítás időpontjai: október 2-3; 16-17; 30-31.  
Üvegszállítás időpontja: október 17.

Ezúton is tájékoztatjuk Szerencs és Ond lakosságát, hogy a hónap 
utolsó péntekén megjelenő Szerencsi Hírek közéleti lapot a meg-
jelenés napján, továbbá a rákövetkező héten hétfőn és kedden kéz-
besítik. Kérjük a társasházak közös képviselőit, hogy hogy bizto-
sítsanak szabad bejárást az épület postaládáihoz, mert kizárólag 
oda helyezhető el az újság. Ellenkező esetben a polgármesteri hi-
vatal dolgozói nem tudják a Szerencsi Híreket eljuttatni az ott la-
kókhoz. Ezzel kapcsolatban munkaidőben a (0647) 565 293-as te-
lefonszámon, vagy e-mailben a terjesztes@szerencs.hu címen szí-
veskedjenek egyeztetni, ahol a terjesztéssel kapcsolatos észrevé-
teleiket is várjuk!

A SZERENCSI HÍREK KÉZBESÍTÉSE

Tájékoztatjuk olvasóinkat, hogy július 5-én megjelent a Szerencsi Hí-
rek „100 éves a Szerencsi Férfikar” különszáma, amiben felidézzük 
a nagy múltú együttes történetének legfontosabb állomásait, meg-
őrizve a település történetének kulturális értekei között az utókor-
nak. A lapot a szerencsi és ondi háztartásoknak kézbesítettük, digi-
tális formában letölthető, olvasható a város hivatalos honlapján 
(www.szerencs.hu). 
Az újság 19. oldalán közöltük a Szerencsi Cukorgyári Dalárdában, a 
Szerencsi Cukorgyár Férfikórusában és a Szerencsi Férfikórusban 
1923-2022 között éneklő, elhunyt tagjait. A felsorolást ezúton egé-
szítjük ki: 2022. december 12-én életének 90. évében elhunyt Szántó 
László szerencsi lakos, akitől 2022. december 14-én vettek végső bú-
csút a szerencsi temető ravatalozójában. Az ő emlékét is őrizzük!

Házasságkötések 2023.08.22-2023.09.22-ig: 
Bujdos Imre – Dócs Anita, Golopi Gergő – Varga Daniella, Tóth 
Róbert – Homonnai Daniella, Turcsány László – Kresztyankó Lívia, 
Géczi Lilla – Szűcs Ádám, Torma Ádám Sándor – Szarvas Brigitta, 
Barócsi Roland Lajos – Veres Bettina, Hullár Gábor – Magyar Mó-
nika, Halász Gábor – Tóth Petronella. 
 
Halálesetek 2023.08.25-2023.09.16-ig: 
Jeroskovics Józsefné (Dirner Éva, 94 év), Hizsnyik András (76 év), 
Székely Zoltán (73 év), Székely Imre Bertalan (70 év), Szabó Lajos 
(71 év).

ANYAKÖNYVI HÍREK

Vásárolok képeslapokat, kitüntetéseket (jelvényeket, kitűzőket), régi iratokat, 
porcelánokat, fém-, papírpénzeket (akár ömlesztve), katonai dolgokat (kard, 
szurony, egyenruha), képregényeket, festményeket, órákat, zsebórákat, régi já-
tékokat. Hagyatékok, gyűjtemények azonnali, készpénzes felvásárlása! Hívására 
házhoz megyek! Hívjon bizalommal! Tel.: +36 (30) 134-6205.



Az első napirendi pontban a 2023. évi költségvetés módosítása kerület a 
képviselők elé. Az előterjesztéshez Szabó Éva, a Gazdálkodási és Városfej-
lesztési Iroda vezetője fűzött szóbeli kiegészítést. A változtatásra az önkor-
mányzati támogatások, valamint a pénzmaradvány módosításai és ezek ki-
adási vonzatai miatt vált szükségessé. A következőkben szintén Szabó Éva 
tájékoztatta a képviselő-testületet a 2023. évi költségvetés I. féléves telje-
sítéséről és az önkormányzat aktuális gazdasági helyzetéről, valamint a lejárt 
tartozások alakulásáról. A negyedik napirendi pontban Tóth István, a Sze-
rencsi Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetője beszélt a cég II. negyedéves 
pénzügyi helyzetéről, akit az ötödik pontban Takács M. István, a Szerencsi 
Városüzemeltető Nonprofit Kft. ügyvezetője követett szintén ebben a té-
mában. A hatodik napirendi pontban az egyebek következtek. Takács M. 
István a nem lakás célú helyiségek bérletéről és elidegenítéséről szóló ren-
delet módosításáról beszélt. A teljes előterjesztést lapunk korlátozott ter-
jedelme miatt nem közöljük, ez megtekinthető a város honlapján a sze-
rencs.hu weboldalon. A következőkben dr. Vámosné Czili Adrienn irodave-
zető tájékoztatta a képviselőket a Szerencsi Művelődési Központ és Könyv-

tár, valamint a Zempléni Múzeum igazgatói feladatinak ellátására kiírt pá-
lyázatokról. Az előbbinél azért van szükség új vezetőre mert a korábbi igaz-
gatónak megszűnt a munkaviszonya, még az utóbbinál a vezető kinevezése 
járt le 2023. június 30-ával. A múzeumban Majoros Judit, a közművelődési- 
és közgyűjteményi intézményben Király Judit a megbízott igazgató. Ezután 
Oleárné dr. Kádas Marianna címzetes főjegyző tájékoztatta a képviselőket 
a Szerencsi Szakképzési Centrum kérelméről a „Szerencsi” névhasználathoz 
történő hozzájárulásról. Az intézmény Szerencsi Regionális Ágazati Képző-
központ néven Non-profit Kft.-t alapít. A testület támogatta az előterjesz-
tést. A következőkben több önkormányzati rendeletet is hatályon kívül he-
lyeztek, majd egy Interreg pályázat beadásáról döntöttek a képviselők, ami-
ről lapunk 5. oldalán részletesen írunk. Az utolsó előtti napirendi pontban a 
Bocskai István Gimnázium és Technikum, valamint a Bolyai János Katolikus 
Általános Iskola vagyonátadását vitatták meg a képviselők, amiről lapunk 
3. oldalán írunk. 
A képviselő-testületi ülés teljes egészében megtekinthető a Sze-
rencsi Hírek YouTube csatornáján.

Szerencs Város Önkormányzata augusztus 31-én tartotta soron következő ülését. A grémium tárgyalta többek között 
a negyedéves pénzügyi helyzeteket, igazgatói pályázatok kiírását, a Bocskai István Gimnázium és Technikum, vala-
mint a Bolyai János Katolikus Általános Iskola vagyonátadásáról szóló előterjesztést.

A VÁROSHÁZÁRÓL JELENTJÜK

A képviselő érdeklődésünkre elmondta, hogy a gép használt, de jó állapotú, 
ráadásul az elmúlt hetekben esett át egy komplett belső felújításon. A kávé-
főzőhöz különálló daráló és vízlágyító modul is tartozik. Király Judit, a Sze-
rencsi Művelődési Központ és Könyvtár megbízott igazgatója nagyon örült 
a felajánlásnak, hiszen már régóta tervezték egy nagyobb teljesítményű ká-
véfőző beszerzését. Kérdésünkre válaszolva elmondta, hogy a régi berende-
zés – ami csupán irodai teljesítményű – egy nagyobb vendégsereget már 
nem volt képes megfelelően kiszolgálni. Az új gépnek köszönhetően ez többé 
nem jelent akadályt.

Kávégépet adományozott augusztus 31-én Kiss Dezső 
képviselő a Rákóczi-várban működő Galéria Kávézónak.

KÁVÉGÉPET ADOMÁNYOZOTT A KÉPVISELŐ

A találkozás során a városok képviselői az Európai Unió által kiírt, EURO-
PART nevű pályázatra dolgozták ki közös koncepciójukat. A felhívás három 
testvérváros együttes jelentkezésére vonatkozott. A három település, Mal-
chin, Hesperange és Szerencs együttműködését nem csak szerződés do-
kumentálja, hanem azt a valóságban is megélik, rendszeresen látogatják 
egymást a partnerek. 
Szerencs és két nyugat-európai testvérvárosa már 2004 óta szervezi kö-
zösen az ifjúsági és kulturális találkozót, amelynek a célja, hogy a külön-
böző nemzetekhez tartozó fiataloknak lehetőséget biztosítson a találko-
zásra, kölcsönösen megismerjék egymás kultúráját, szokásait, hagyomá-
nyait, tapasztalatcsere által megalapozva a nemzetközi együttműködést. 
A partnerek együttes véleménye szerint nagyon fontosak a személyes ta-

lálkozások a szolidaritás és a közösségi érzés kialakítása céljából, valamint 
kulcsfontosságú, hogy különböző kultúrájú emberek közvetlenül kommu-
nikáljanak egymással. 
A pályázat keretében öt esemény, egyéves időintervallumban, öt helyszí-
nen, Malchin, Hesperange, Szerencs, Bécs és Lipcse városokban valósulna 
meg. Kedvező döntés esetén a projekt vezetője Malchin lenne. A pályázat 
várhatóan 2024. áprilisában kerül elbírálásra, a résztvevők bíznak a pozitív 
döntésben.

Szerencs Város Önkormányzata képviseletében szeptem-
ber 6-án Kun Dávid projektmenedzser, testvérvárosi kap-
csolattartó utazott Berlinbe, ahol Szerencs két testvér-
városával, a németországi Malchin alpolgármesterével 
és Hesperange kultúráért felelős vezetőjével egyeztetett.

TESTVÉRVÁROSOK EGYEZTETTEK BERLINBEN
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Király Judit örömmel fogadta a kávéget Kiss Dezsőtől.

Fotón balól jobbra: Manuela Rißer, Malchin alpogármestere, Kun Dávid pro-
jektmenedzser, Paul Kridel, Hesperange kultúrájáért felelős vezetője.
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A szerencsi delegációt Rábainé Végh Anett kép-
viselő, Szőke Szilvia sportmenedzser és Budai 
Norbert önkormányzati dolgozó alkotta, akiket 
szeptember 15-én Domik Michal, Rozsnyó pol-
gármestere köszöntött. Rábainé Végh Anett el-
mondta, hogy nagyon szívélyes fogadtatásban 
részesültek. A nap folyamán megtekintették 
testvérvárosunk nevezetességeit, a helyi önkén-
tes tűzoltóságot, a sportpályát és a Rozsnyói 
Malom 2023-as elnevezésű művészeti kiállítást. 
Ezt követően Domik Michal, Rozsnyó polgármes-
tere felvázolta, hogy a jövőben szorosabb kap-
csolatot szeretne ápolni városunkkal. Kifejtette, 
hogy közös sport (labdarúgás, kosárlabda), és 

kulturális programokat szeretne rendezni, ami-
nek elsődleges célja a testvérvárosi kapcsolatok 
ápolása. „Természetesen a támogatásomról biz-
tosítottam és elmondtam, hogy Szerencs Város 
Önkormányzata is keresni fogja a megfelelő pá-
lyázatokat, lehetőségeket a közös program szer-
vezésére” – mondta Rábainé Végh Anett. 
A nap zárásaként a delegáció tagjai részt vettek 
a Rozsnyó Malom 2023-as képzőművészeti tár-
lat megnyitóján, amit városházán tartottak. A 
kiállított művészeti alkotások az augusztus 5-12. 
között megrendezett Baska József Nemzetközi 
Alkotótáborban készültek, ahol helyi és környék-

beli, valamint a Rozsnyó testvérvárosaiból érke-
ző képzőművészek vettek részt. A nemzetközi 
tábor célja, hogy segítse a fiatal kezdő és alko-
tókat. Az idén a táborba tizenhárman érkeztek, 
Szerencset Perecsi Enikő és Kiss Judit képviselte. 
Összességében elmondható, hogy a Szlovákiá-
ból, Lengyelországból és Magyarországból érke-
ző művészek más ábrázolásmódot és festészeti 
technikát képviseltek. A kiállításon voltak abszt-
rakt és elvont alkotások. A szerencsiek inkább a 
hagyományos irányzatot követték és szép tájké-
peket és mandalákat festettek. „Művésztársam-
mal, Judittal korábban nem ismertük egymást, 
de nagyon hamar egy hullámhosszon voltunk. 
Együtt nagyon jól telt a tábor, szép környezetben 
alkothattunk” – mondta érdeklődésünkre Perecsi 
Enikő, aki hozzátette, hogy alkotásait olajfesték-
kel készítette, Judit akril festékkel és olajpasztel-
lel dolgozott. Hangsúlyozta, hogy szereti meg-
ragadni a természetben rejlő értékeket, amik 
másnak unalmasnak tűnhetnek, de ő látja a 
bennük rejlő megörökítendő részleteket. „Judit 
nagyon szeret mandalákat festeni és rajzolni, 
nyugalmat árasztanak a képei és neki is békes-
séget ad a munkafolyamat. Ha mindkettőnk 
élete úgy alakul, szívesen részt veszünk a követ-
kező táborban is” – zárta gondolatait Perecsi 
Enikő. A Rozsnyói Malom kiállítás 2023 végéig 
látogatható (Rozsnyó, Rákóczi-tér 32. ma Bányá-
szok tere).

A Rozsnyói Vásár szep-
tember 14-15. között 
került megrendezés-
re. A portékáikat kí-
náló árusok mellett 

számos szórakoztató 
program és kísérőren-

dezvény várta a látogató-
kat. A Bányászok terén megtartott 
eseményre meghívást kapott Sze-
rencs Város Önkormányzata is, hiszen 
Rozsnyó az első testvérvárosa a tele-
pülésünknek. A Szerencsi Híreknek 
Rábainé Végh Anett képviselő (fotón-
kon) adott tájékoztatást.

TESTVÉRVÁROSI LÁTOGATÁS ÉS MŰVÉSZETI KIÁLLÍTÁS

A vendégeket Csepely János, a Szerencsi Testvérvárosi Egyesület elnöke 
köszöntötte. A vezető arról szólt, hogy a koronavírus-járvány miatt régen 
találkoztak, de a kapcsolatuk mindent kibírt. „28 évvel ezelőtt hoztuk 
létre mindkét egyesületet, és kölcsönösen látogattuk egymást, annak 
szellemében, hogy polgári, civil szinten ismerjük meg egymás történel-
mét, kultúráját, gasztronómiáját és közösen hirdessük az Európai Unió 
demokratikus alapelveit” – mondta Csepely János, aki hozzátette, hogy 
eleget tettek az 1985-ben tett vállalásuknak. 
Nyiri Tibor polgármester köszöntötte a németországi vendégeket, majd 
gratulált az egyesületek vezetőinek Csepely Jánosnak és Marina Kleinnek, 
hogy töretlenül munkálkodnak és ápolják a nemzetközi kapcsolatokat. 
Nyiri Tibor elmondta, hogy a mai felgyorsult világban szükség van az 
olyan jó közösségekre, mint amilyen az egyesületek csapata. A mai Eu-
rópában mindennél fontosabb, hogy ezek a határon átnyúló közösségek 
megmaradjanak. „A koronavírus-járvány is megmutatta, hogy a kultúra 
és az emberek közötti kapcsolat lehet az, ami erőt ad a legnehezebb pil-
lanatokban is” – hangsúlyozta a polgármester. Hozzátette, a cél az, hogy 
a fiatalok bevonásával a jövőben is fenntartsák az együttműködést. 
Marina Klein a Geisenheim-i egyesület elnöke beszédében kifejtette, hogy 
az elmúlt években több tényező is hátráltatta a közös munkát. Ilyen volt 
a koronavírus-járvány, az orosz–ukrán háború és az azt követő gazdasági 
visszaesés. „Örülünk, hogy újra Szerencsen lehetünk és megnézhetjük, 

hogy az elmúlt öt évben milyen változások történtek a településen” – 
hangsúlyozta Marina Klein, hozzátette, hogy fontosak a testvérvárosok, 
mert sok életre szóló barátság kötettett, azonban nincs utánpótlás. 
„Nem találunk olyan fiatalokat, akik tovább vinnék a hagyományokat és 
az egyesületet – mondta Marina Klein. 
Az ötnapos, kirándulásokkal tarkított találkozón a tagok többek között 
megtekintették a megújult szerencsi piacteret, a Zemplén Múzeum „Édes 
évek – A szerencsi csokoládégyártás száz éve” című tárlatát és Dél-
Zemplén látványosságait.

Városunk egyik németországi testvérvárosából Geisen-
heimből érkezett delegáció szeptember 21-én a Szerencsi 
Testvérvárosi Egyesület szervezésében.

Perecsi Enikő alkotásaival.

GEISENHEIMI VENDÉGEK SZERENCSEN

A vendégeket a Rákóczi-vár éttermében köszöntötték.
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A Júliai-Alpok és környéke kiváló környezetet 
kínál a terepfutók számára. Bővelkedik hegyi 
ösvényekben, ahol a könnyű és nehéz terepek 
összefonódnak, a legnehezebb pályák még a 
tapasztaltabb versenyzőknek is képes megle-
petéseket okozni. Gyakorlott ultrafutók az exk-
luzív 170, illetve a 100 és 60 kilométeres távok-
ban mutathatták meg erejüket, a kezdők a 10, 
15, 25 kilométeres távokban indultak. 
Tóth Alex már tapasztalt sportolónak számít, 
vágyott a kihívásra így a 60 kilométeres távot 
választotta. Ezen a szakaszon összesen 546-an 
indultak. „A rajt után nem siettem, lazán futot-
tam, valahol a középmezőnybe helyezkedhet-
tem el. Ahogy elindult az út felfelé, amelyben 

olykor 40-42 százalékos emelkedők bukkantak 
fel, próbáltam gyorsítani és előrébb menni, ami 
az egysávos útvonalon nem volt könnyű” – 
idézte fel az első pillanatokat Tóth Alex. Ahogy 
telt az idő, 11 kilométer után a 208-ként jutott 
fel a Stol csúcsára, ahol az első frissítőpont vár-
ta. „Gyors folyadékpótlás a flaskákba és már in-
dulás is tovább. 2225 méterről ereszkedtem 
vissza egészen 1450 méterig, egy nagyon tech-
nikás lejtőn. Fent a gerincen szárazság, lent a 
völgyben csúszós, vizes kövek vártak, amik nem 
könnyítették meg a futásom” – mondta, majd 
hozzátette, hogy 23,5 kilométer megtétele után 
ismét emelkedő következett. 
130-dikként érkezett a második frissítő ponthoz, 
ami a teljes táv 24.6 kilométerénél volt. „Itt töl-
töttem a legtöbb időt. Ettem lekváros kenyeret, 
pár uborkát, egy kis sajtot, egy szelet szalámit 
és ittam egy kis kólát. Megtöltöttem a flaskákat 
iso-val (Izotóniás koncentráció, ami lényegesen 
gyorsabban hidratálja a testet, oltja a szomjú-
ságot, helyreállítja a szervezet egyensúlyát az 
intenzív folyadék és ásványanyag veszteséggel 
járó fizikai megterhelések közepette – a szerk.) 
és vízzel, rátekintettem a csúcsra, hogy hova is 
kell még felmennem, majd nekivágtam” – idéz-
te fel. A tetejére érve ismét ereszkedés követ-
kezett. Tóth Alex ezt követően szembesült az-
zal, hogy a teste a tűréshatárán teljesít. „Az el-
ső métereknél egy kisebb ugrásnál mindkét lá-
bam begörcsölt, így gyorsan a magnézium am-
pulla után nyúltam és vittem be a szervezetem-
be, ami megdöbbenésemre körülbelül 10 má-
sodperc eltételével hatott is. Gyorsan tovább is 
indultam, nem veszítettem a pozíciómból” – 
hangsúlyozta. A nehézségek ellenére nem adta 
fel, folyamatosan előzte a versenytársait. Ekkor 
már 1818 méter magasságból 715 méterre 

ereszkedtek. Elmondása szerint az út egy hul-
lámvasúthoz hasonlított, mentek felfelé, majd 
lefelé és ezek ismétlődtek. 
Negyven kilométer megtétele után elérte Dovje 
települését, ahol a harmadik frissítőpont várta, 
itt nem időzött sokat, ismét feltöltötte a flas-
káját, evett egy kis narancsot és banánt majd 
folytatta a futást, ami már nem úgy ment, mint 
előtte. „A futótársak nagyon rendesek voltak, 
hol ők bíztattak és sikerült újra életet lehelnem 
magamba, majd, amikor én értem utol őket, ak-
kor én buzdítottam őket” – emlékezett vissza. 
Az 51. kilométernél megint frissítőpont várta, 
de már a teljesítőképessége határán volt. „Elég-
gé magam alatt voltam, sírógörcs kerülgetett, 
de a pontban ott várt Gábor Dávid, ami nagyon 
sokat jelentett. Jó volt találkozni és beszélni 
olyan emberrel, aki nem lehajtott fejjel, zombi 
módjára teszi a kilométereket a lábába” – 
hangsúlyozta. Tóth Alex nem egyedüliként in-
dult a környékről. Szerencsről még Gábor Dávid, 
Bekecsről pedig Karczub Roland indult, akik a 
25 kilométeres távot választották. Tóth Alexre 
az utolsó frissítő és baráti lelkesítés után még 
egy utolsó emelkedő várt. „Az utolsó 2,5 kilo-
méter már Gora településén vezetett. Itt már 
nem volt fájdalom, nem volt görcs, csak a tudat, 
hogy megcsináltam. Nagyon kemény verseny 
volt, de fejben végig ott tudtam lenni és nem 
gondoltam semmi másra csak, hogy meg tu-
dom csinálni” – idézte fel a legjobb pillanatot. 
Tóth Alex mindössze 9 óra 13 perc alatt tette 
meg az embert próbáló 60 kilométeres hegyi tá-
vot, az 546 indulóból az előkellő 89. helyen vég-
zett. A saját kategóriájában a 30-39 évesek kö-
zött a 15. lett. „Életem legkeményebb, legembert-
próbálóbb versenye volt, de jövőre visszatérek, 
erősebben, motiváltabban” – zárta gondolatait.

Fantasztikus eredményt ért el Tóth 
Alex, a Szerencs VSE Női Kézilabda 
Szakosztály utánpótlás edzője a „Ju-
lian Alps Trail” elnevezésű hegyi futás 
60 kilométeres távján. A szeptember 
9-én Szlovéniában megrendezett ese-
ményre a világ minden tájáról érkez-
tek gyakorlott és kezdő sportolók. Az 
igazán embert próbáló megmérette-
tés közben Tóth Alexnek lehetősége 
volt gyönyörködni a lélegzetelállító 
tájban, hegyvonulatokban és a kris-
tálytisztán csörgedező patakokban.

Gábor Dávid, Karczub Roland és Tóth Alex. Fotó: magánarchívum

Az út bővelkedett a szebbnél szebb kilátás-
ban. Fotó: Tóth Alex
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Az előzmények 
A sportág elindulása városunkban az 1970-es évekre tehető és Juhász Tibor 
testnevelőtanár nevéhez köthető. Ebben az időben a kispályás kézilabdának 
növekedett a népszerűsége a fiatalok körében, a szabályok megszilárdultak, 
a sportág megerősödött és technikai-taktikai repertoárjának látványos volt 
a fejlődése. Az 1970-es évek előtt inkább a nagypályás kézilabda dominált 
Európában, amit fokozatosan szorított ki a sokkal gyorsabb és eseménydú-
sabb kispályás játék. Dorgai Zoltán egykori kézilabdás és későbbi szakosz-
tályvezető elmondása alapján Juhász Tibor volt az, aki az egész sportágat 
összefogta és koordinálta. „Emlékeim szerint 1978-ban már voltak diáko-
limpiai mérkőzések a Hunyadi János Általános Iskolában és 1979-1980 kör-
nyékén lehetett, amikor a felnőtt csapat feljutott a Megyei I. osztályba” – 
emlékezett vissza Nácsa Bálint egykori játékos. Mivel a felnőtt csapat igen 
jól szerepelt, szükség volt ifjúsági gárdára is, akikből a későbbiek során majd 
kikerülnek a felnőtt kézilabdások. Az edzések és a mérkőzések többsége a 
szerencsi ipari pályán és a bekecsi csarnokban voltak. Az utánpótlás nevelés 
az 1980-as évektől kezdődött el, sokan jöttek a környező településekről töb-
bek között Mádról, Tállyáról, Bekecsről, Legyesbényéről, Mezőzomborról és 
Ondról de a gerincet továbbra is Szerencs adta. Ezekben az időkben rengeteg 
verseny volt, különböző diákolimpiák és települések közötti barátságos mér-
kőzések. A kézilabda ekkor az egyik legnépszerűbb sportágnak számított 
városunkban. 1989-ben Dorgai Zoltán vette át az akkori kézilabdások irá-
nyítását Juhász Tibortól és Erdélyi Andrásról. „Érdekesség, hogy régen sokkal 
többen voltak a Megyei I. osztályban, mint manapság. Akkoriban tíznél is 
több csapat versengett egymással. Igaz mi nem tartoztunk a legerősebbek 
közé, de tiszteséggel helyálltunk és évről évre bizonyítottunk, hogy nekünk 
ott a helyünk” – mondta Dorgai Zoltán. 
 

A szakosztály megalakulásáról 
1993. március 2-án megalakult a Szerencs Városi Sportegyesület (SZVSE). 
Az összesen 18 főt számláló szakosztálynak Dorgai Zoltán lett a vezetője. 
„Egy évvel korábban épült meg a Bolyai János Általános Iskola új tornacsar-
noka, ami nagy előrelépést jelentett a szakosztály életében. Igaz korábban 
is tartottunk edzéseket más tornacsarnokban, de azok jóval kisebbek voltak” 
– mondta Nácsa Bálint. Hozzátette, ma már szinte teljesen elképzelhetetlen, 
hogy akkor milyen mostoha körülmények között edzettek. Többségében a 
szabadban voltak és nem számított, hogy éppen esik az eső, fúj a szél, akkor 
is megtartották az edzéseket, a mérkőzéseket. A lelkes közönség pedig –
akik szintén kint áztak-fáztak – buzdított bennünket. A kilencvenes években 

hetvennél is többen voltak, a 2000-es években lányok is egyre többen kap-
csolódtak be a szakosztály életébe és ők is jelentős sikereket értek el. A kez-
detektől hetente két edzést tartottak, ami annyira bevált, hogy ezen a ké-
sőbbiekben sem változtattak. Dorgai Zoltán elmondta, hogy a férfi és női 
részről soha nem az volt a cél, hogy bajnokságokat nyerjenek, hiszen nem 
tudták felvenni a versenyt a sokkal nagyobb klubokkal, akiknek az anyagi 
támogatásuk többszöröse volt az akkori Szerencs VSE-nek. „Az igazság az, 
hogy egyikünk sem volt profi, inkább lelkes amatőrök voltunk és ehhez mér-
ten játszottunk. Mindent magunktól tanultunk vagy nálunk jobb csapatoktól 
lestünk el. A későbbiekben felvettük videóra a mérkőzéseket, hogy azt kie-
lemezve tanuljunk. Úgy érzem, hogy mi a lehetőségeinkhez mérten mindent 
megtettünk és ezt az egész akkori szakosztály nevében mondhatom” – 
idézte fel az emlékeket Dorgai Zoltán. 
 

Elfogytak az emberek 
„Jó volt a társaság, olyanok voltunk, mint egy nagy család, összetartottunk. 
Ezért is tölt el szomorúsággal, hogy nem volt utánpótlás főként a férfi játé-
kosoknak, akik továbbfejlesztették volna az örökségünket” – hangsúlyozta 
Nácsa Bálint. Dorgai Zoltán szerint Juhász Tibor után nem volt senki, aki tá-
mogatta volna őket. „Nem állt mögöttünk olyan szintű tanári gárda, mint 
korábban. Igaz voltak erőfeszítések az utánpótlás nevelésére, de ezek rövid 
időn belül kudarcba fulladtak. A gyerekek végül távoztak és a későbbiekben 
nem foglalkoztak a kézilabdával” – folytatta Dorgai Zoltán. 1978 és 2007 
között rengeteg hullámvölgy volt, de mindig igyekeztek a legjobbat kihozni 
magukból és a csapatokból is. „A felnőttek végig a Megyei I. osztályban ját-
szottak. Nagyon sajnálom, hogy 2007-re elkoptak az emberek és véget ért 
a férfi kézilabda, pedig mi úgy gondoltuk, hogy még 50 évesen is játszani 
fogunk, de a végére egyszerűen már elfogytunk, nem voltunk elegen ahhoz, 
hogy egy csapatot kitegyünk” – mondta szomorúan Dorgai Zoltán. „Éppen 
ezért nagyon örülök, hogy Katona Krisztina és Tóth Alex felkarolta ezt a 
szép sportot és újra naggyá tették a szerencsi kézilabdát. Mi „öregek” rop-
pantul örülünk, hogy újra ilyen népes tábora van a helyi kézilabdának” – zár-
ta gondolatait Dorgai Zoltán. 
 

Újra lendületben 
Az évek során több edző is megfordult a Szerencs VSE Kézilabda Szakosztály 
életében: Tóth Katalin, Macskás József, Marius Breazu, Hevele István, Szőke 
Ildikó és Juhász Zsolt. A női csapatok a megyei bajnokságban játszottak, a 
fiúk főként diákolimpiákon szerepeltek. A női csapat legnagyobb sikerét a 
2013-2014-es idényben érte el, amikor sikerült megnyerni a megyei bajnok-
ságot. A 2015-2016-os szezonban már érezhető volt a csapat instabilitása.  

folytatás a 17. oldalon. 

A KÉZILABDA SZAKOSZTÁLY MEGALAKULÁSÁRÓL
Idén ünnepli harmincadik születésnapját Szerencs Város 
Sportegyesülete (SZVSE). Ebből az alkalomból visszate-
kintünk az egyes szakosztályok történetére. Ezúttal az 
1970-as évekre visszanyúló kézilabda szakosztály múltjá-
ról, jelenéről és jövőjéről írunk. Az alábbi összeállításban 
Dorgai Zoltán, Nácsa Bálint, Tóth Alex és Katona Krisztina 
volt segítségünkre.

A bajnok csapat a 2013/2014-es szezonban.

Férfi kézilabda mérközés 2007-ben (A szerencsiek zöld mezben.)



folytatás a 16. oldalról. 
Egyre több hölgy vállalkozott családalapításra, vagy városunktól távol ta-
láltak munkahelyet. Fiatalok ugyan érkeztek a csapathoz, de kevesen voltak 
és a képzésük sem volt megfelelő, hiszen kézilabda utánpótlás nevelése ek-
kor még nem volt megfelelő. Az igazi áttörést 2016-ban Tóth Alex és a 2017-
ben érkező Katona Krisztina edzőpáros hozta el. Eleinte roppant kevesen 
voltak a gyerekek, ráadásul a tárgyi eszközök sem voltak éppen ideálisak 
ahhoz, hogy a fiatalok kedvet kapjanak a sportághoz. Nehéz és kitartó mun-
ka árán az edzőpáros szép lassan újra életet lehelt a helyi kézilabdába. „Na-

gyon sokan segítettek, hogy ez így legyen, a szülők is pozitívan álltak hozzá” 
– hangsúlyozta Katona Krisztina, aki elmondta, hogy a legfontosabb feladat 
az utánpótlás nevelés beindítása volt. Tóth Alex jelenleg a kicsiket, Katona 
Krisztina a 15 évesnél idősebb fiatalokat tanítja. „Hetente három edzést tar-
tunk, ami 1,5-2 óra általában, ha az időjárás engedi, akkor a szabadban va-
gyunk” – mondta Katona Krisztina. Cikkünk megírása pillanatában jelenleg 
nincs férfi kézilabda, de az edzőpáros elmondta, hogy erre vonatkozóan is 
vannak már tervek. „A lányok körében rendkívül népszerű a sportág, a fiúkat 
inkább a kosárlabda vagy a labdarúgás érdekli, de nem adjuk fel, továbbra 
is szeretnénk fiú csapatot. „Az egész szakosztály nagyon összetartó, olyanok 
vagyunk, mint egy nagy család, a többségnek eszébe sem jut, hogy másik 
csapathoz igazoljon” – mondta Katona Krisztina, aki hozzátette, hogy a fel-
sőoktatás miatt távoznak a játékosok, többnyire Debrecenbe vagy Buda-
pestre. „Amint elkerülnek már nincs idejük arra, hogy visszajárjanak edzé-
sekre, mérkőzésekre. Pedig a legtöbben szeretnének maradni” – hangsú-
lyozta Katona Krisztina. „Az ifi csapat szinte mindig a legjobb három között 
van, a lányok mindig eltökélten küzdenek, előfordul néha, hogy nem úgy 
jön ki a lépés, de nem ez a jellemző” – mondta Katona Krisztina. Az edző-
páros érdeklődésünkre elmondta, hogy jelenleg 50-nél is többen vannak a 
szakosztályban, aminek a jövője biztos kezekben van. Továbbra is elsődleges 
feladatuknak az utánpótlás nevelését tartják. 
Szakmai vezetők: Nyiri Tibor elnök és Tóth Alex. Edzők: Tóth Alex, Katona 
Krisztina, Katona Petra és Erdélyi Zoltán.

Az országos súlyemelés junior korosztályába tartozók legjobbjai a szá-
mukra legfőbb eseményen vizsgáztak szeptember 2-án Tatabányán, ahol 
az országos bajnoki címeket lehetett megszerezni. Városunkat, sőt az 
egész vármegyét a Szerencs VSE színeiben Fábián Léna és Morvai Balázs 
Örs képviselte. A 81. kilogrammos női súlycsoportban az országos bajnoki 
címet Fábián Léna kaparintotta meg, a férfi 61 kilogrammos súlycsoport-
ban Morvai Balázs Örs bronzérmes lett. 
81 kg-os súlycsoport: Fábián Léna (Szerencs VSE) 154 kg (68, 86) 
67 kg-os súlycsoport: Morvai Balázs Örs (Szerencs VSE) 180 kg (85, 95)

A Tokaj-Hegyalja Egyetem örömét és köszönetét fejezi ki a város polgár-
mesterének, hogy a 2022-ben elindított Andrássy ösztöndíj egyre több 
tokaj-hegyaljai települést érint, így a közös konstrukciókban működtetett 
támogatási programról szóló dokumentum az idei tanévnyitó szenátusi 

ülésen 35 elsőéves hallgató számára került átadásra – tájékoztatta szer-
kesztőségünket az egyetem. Szerencsről Bodosi Emília és Alföldi Tamás 
kapták az elismerést. Az önkormányzat képviseletében dr. Bobkó Géza 
alpolgármester gratulált a fiataloknak.

ORSZÁGOS JUNIOR 
BAJNOK FÁBIÁN LÉNA
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A szerencsi gárda 2022-ben.

Morvai Balázs Örs, Fábián Léna és edzőjük Morvai Zoltán. (Fotó: mag-
ánarchívum)

Dr. Toma Kornélia mb. rektor, Bodosi Emília és dr. Bobkó Géza. Középen Alföldi Tamás az elnyert ösztöndíj dokumentummal.

SZERENCSI ÖSZTÖNDÍJASOK



Kos: III. 21. – IV. 20. 
Októberben a Kos nemcsak a munká-
ban, hanem a magánéletben is krea-

tívvá válik. Használja ki teljes mértékben 
ezt a képességet, és ne féljen nagy változtatáso-
kat végrehajtani. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
Októberben a Bikák rendkívül kariz-
matikusak lesznek, és az emberek ked-

vencévé válik. A bikák ebben az időszak-
ban különösen szerencsések lesznek a munkában, 
karrierben, iskolában. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Októberben a tervezésre és a fontos 
döntésekre fog összpontosítani. Az Ik-

rek tisztában lesznek a prioritásaikkal, 
ezért ez a legjobb alkalom, hogy kitűzze a céljait 
és megtervezze, hogyan valósítja meg azokat. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
A Rák kibújik a buborékból, és egyedi 
poénjainak köszönhetően kitűnik a 

többiek közül. Nagyon gyors reakciói és jó 
érvei lesznek, amitől nem csak a munkatársai, de 
gyakorlatilag mindenki a kezéből fog majd enni. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Október szeretettel és jó kapcsolatok-
kal teli hónap lesz az Oroszlán számá-

ra. Tele lesz kellemes hangulattal, nevetés-
sel és remek ötletekkel. Közvetlenségének köszön-
hetően felkelti mások figyelmét. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
Októberben a Szűz magányra és bé-
kére vágyik. Ebben a hónapban első-

sorban önmagára fog koncentrálni. Renge-
teg megválaszolatlan kérdése van, amit le kell zár-
ni, erre ez az időszak tökéletes lesz. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
Az október békét hoz a Mérlegek szá-
mára. Introvertáltabb lesz, ezért a ba-

rátaid félrevonulnak. Elmerülhet a prioritá-
sok meghatározásában. A művészlélek is felébred 
Önben, így használja ki ezt az időszakot. 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
Októberben a Skorpiók tele lesznek 
empátiával és elképesztő kommuniká-

ciós készségekkel rendelkeznek. A barátaid 
problémáinak megértése lesz az erősséged, így a 
körülötted lévők érezni fogják a támogatásodat.  

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
A Nyilasok nagy szükségét érzik ott-
honaik kialakítására és korszerűsítésé-

re. Ebben a hónapban nagyon fontos lesz 
az Ön számára az a környezet, ahol él és a legtöbb 
időt tölti. Sok kreatív ötlete most valóra válhat. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Október közeledtével a Bakok kezde-
nek elválni a külvilágtól. Kiteljesedett-

nek érzi magát, ha kint tartózkodhat a ter-
mészetben, lehetőleg valahol a víz mellett, ahol 
sok a friss levegő. 

 
Vízöntő: I. 21. – II.19. 
Októberben a Vízöntőknek óvatosnak 
kell lenniük, a baráti társaságban akad 

olyan személy aki irigységből mindenféle 
akadályokat fog majd Ön elé görgetni, hogy ezzel 
is ellehetetlenítse a siker felé vezető úton. 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
Októberben a Halak túl sokat vállalnak 
magukra, és egyáltalán nem lesznek 

csúcsponton. Ugyanakkor túl sokat vár el 
magától, ami tovább ront az egész helyzeten, és 
kétségbeesést érezhet emiatt.

Szerencsi Hírek 2023. októberi horoszkóp

Radnóti Miklós Naptár című versciklusának 
(Szeptember) utolsó sorait idézzük. 
VÍZSZINTES: 1. Szoruló, rekedő. 5. Termetes. 8. 
Püspöki szín! 9. A pincébe. 10. A Holdviola 
együttes népdalfeldolgozása. 15. Összeköt, ösz-
szekapcsol, idegen szóval. 16. Pipázik, népiesen. 
18. Amely dologgal. 19. Célba jut. 20. Passzol 
hozzá. 21. Az Aida zeneszerzője (Giuseppe). 22. 
Személyéről. 23. Az ég felé kukucskál. 24. Nóka 
és Anóka manókatársa Péterfy Emília művében. 
25. Latin eredetű férfinév. 27. Varróeszköz. 28. 
Település Tapolcától 9 km-re. 30. Ételt fűszerező. 
31. Duna …; Budapest egyik bevásárlóközpont-
ja. 
FÜGGŐLEGES: 1. Falu közepe! 2. Az idézet első 
része. 3. Rövid ideig a fedezékébe tekintő. 4. 
Egykori hazai motorkerékpár-márka. 6. Mély női 
énekhang. 7. Kiváló textilművészünk (1943-
1988). 11. Szórványos férfinév (az ELKA betűiből). 
12. Konyhai edény. 13. A végén okul! 14. Az idé-
zet második része. 15. Egyiptom fővárosa. 17. 
A szem szivárványhártyája. 19. Elszíneződik a 
zúzódás. 21. Venczel …; néhai színésznő. 23. Re-
formkori politikus, író, „a haza mindenese” 
(András). 25. Néma Máté! 26. A négy őselem 
egyike. 29. Ausztria határai! 

EFEMER

Előző rejtvényünk megfejtése: „Egy édes hétvége Szerencsen”. A szerencsés nyertes: Oraveczné Pintér Judit. Megfejtőnk 1 db csokoládé 
csomagot kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését október 
19-ig postázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A keresztrejtvény 
helyes megfejtői között 1 db 3.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.
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